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5. FOKOZAT: A Z EDDIGI L E G M A G A S A B B RIASZTÁS A JÁRVÁNYVESZÉLY ELLEN 

15 ágy készenlétben 
a szegedi fertőzőosztályon 

F o l y t a t á s a z 1 . o l d a l r ó l 
A magasabb készültségi fokozatnak 
megfelelően a dél-alföldi ÁNTSZ hatá-
rozatban rendelte el: a sertésinfluen-
za-gyanús betegeket az egész régióból 
a volt Il-es kórházban működő fertő-
zőosztályra kell beutalni, illetve szállí-
tani. Ha a 15 ágyas osztály netán betel-
ne, a klinikáknak új, elszigetelhető 
osztályokat kell kiüríteniük az új bete-
gek ellátásához. Tombácz Zsuzsanna, 
a szakhatóság régiós járványügyi osz-

M A G Y A R V A K C I N A . N a p o k o n belül 
kap Magyarország olyan vadvírust, 
amelyből elő lehet állítani az új 
influenzavírus elleni oltóanyagot 
- m o n d t a Bujdosó László, a Magyar 
Pandémiás Bizottság elnöke. Sze-
rinte beadható vakcina a világon 
elsőként Magyarországon készülhet 
belőle. Ez 2 - 3 h ó n a p o t vesz i g é n y -
be. Falus Ferenc országos tiszti f ő -
orvos szerint ősszel várhatóan már 
ezzel a vakcinával lehet oltani a l a -
kosságot. 

tályvezetője elmondta: a háziorvoso-
kat körlevélben értesitik erről, és arról 
is, hogy azonnal jelezzék telefonon, 
ha sertésinfluenza-gyanús betegről tu-
domást szereznek. Új intézkedésként 
az általában a 20. hétig működő influ-
enzafigyelő szolgálatot is tovább üze-
meltetik, az ebbe bevont háziorvosok-
nak pedig minden gyanús esetben ví-
rusmintát kell venniük. 

A hét végén átnézik a klinikák, a kis-
térségek és a régió pandémiás - azaz vi-
lágjárvány-kezelő - terveit, és aktualizál-
ják azokat. A főorvos elmondta: a régió 
egészségügyi intézményeiben van elég 
védőfelszerelés. Arra, hogy a betegség 

ANYA ÉS GYERMEKE A VIZSGÁLAT UTÁN MEXIKÓBAN F o t ó : MTI 

gyógyítására az USA-ban használt vírus-
ellenes gyógyszerekből mennyi van rak-
táron a régióban, az Országos Tisztiorvo-
si Hivatal nem adott választ lapunknak. 

Vojnik Mária, a szaktárca államtitkára 
szerint a készleteknek a lakosság 15 szá-
zalékát kell lefedniük, ez a mennyiség 
rendelkezésre áll. 

J Világjárvány 
Németországban azonosították az új vírust egy á p o l ó n ő n é l , aki nem járt 
M e x i k ó b a n . A világjárvánnyal fenyegető új (A/H1N1 jelű) influenzavírus 
m i n d h á r o m eddigi német betege Mexikóban járt a k ö z e l m ú l t b a n , s feltehetőleg 
ott fertőződött meg. A z á p o l ó n ő a betegek egyikével állt érintkezésben. Közben 
v a l a m e n n y i e n felgyógyultak. A sertésinfluenza módosult vírusa csütörtökig 
bizonyíthatóan 12 halálesetet és 312 biztosan azonosított megbetegedést okozott a 
járvány kiindulópontjának tekintett M e x i k ó b a n , mostanra már tucatnyi másik 
államra terjedt át, köztük hat európai országra. A Mexikóval szomszédos Egyesült 
Á l l a m o k b a n csütörtökön 109-ről 118-ra nőtt a bizonyosan H I N I - g y e l fertőzött 
betegek s z á m a , és már 15 szövetségi államra terjedt ki a járvány. A Fehér Ház 
megerősítette, hogy a Barack O b a m a elnököt április közepén Mexikóba kísérő 
küldöttség egyik tagja is felkerült a valószínűleg fertőzöttek listájára. 

UJ CSARNOKOT AVATTAK S Z E G E D E N 

Troligeneraciok a Híd utcaban 

30 ÉVES A SZEGEDI TROLI. A JUBILEUMON RÉGI TÍPUSOKAT IS FELVONULTATTAK 

Bővítették és korszerűsítették a Szegedi Közlekedési K f t . Csáky utcai t r o l i -
busztelepét. A 24 éve létesült műszaki bázis a mostani , 639 millió forintos 
fejlesztéssel alkalmassá vált a jelenlegi j á r m ű p a r k és a tömegközlekedési 
nagyprojektben é r k e z ő új trolik magas s z í n v o n a l ú szervizelésére. 

BOMBÁI T Ü N D E 
A szegedi trolibusz-közlekedés 30. 
születésnapját a nagyközönségnek 
szervezett tegnapi jármüfelvonulással 
és az egyébként nem látogatható re-
mizek, javítóműhelyek bemutatásával 
ünnepelte a Szegedi Közlekedési Kft. 
A szakmának pedig nemzetközi kon-
ferenciát tartottak az új rókusi troli-
buszcsarnokban. 

- A közel 30 milliárd forintos szegedi 
elektromos tömegközlekedési nagy-
projektből elsőként tavaly az Anna-kú-
ti csomópont épült át. Másodikként a 
rókusi trolibusztelep újult meg és bő-
vült, 639 millió forintból - mondta a 
csütörtöki avatáson Botka László sze-
gedi polgármester, miután a kivitelező 
Strabag MLL Kft. nevében Koreck Fe-
renc területi igazgató jelképesen átadta 

neki az új csarnok kulcsát. Egy kukori-
caföld helyén 1985-ben épült a telep; 
rekonstrukcióját és a 2000 négyzetmé-
teres új csarnok építését az indokolta, 
hogy kinőtte a most 34 járműből álló 
trolipark. Ráadásul a flotta hamarosan 
tovább bővül: a nagyprojektben 10 új 
jármű érkezik - tájékoztatott Dózsa 
Gábor, az SZKT ügyvezető igazgatója. 
A napi karbantartást és az alkat-
rész-raktározást ezentúl a régi, 12 trolit 
befogadó csarnokban végzik. Az új, 15 
jármű fogadására alkalmas, kétszintes 
vasbeton vázas bázison oldják meg a 
jelentősebb felújítási munkákat, és új 
oktatótermet és szociális helyiséget is 
kialakítottak benne. 

Kevésbé látványos része a beruhá-
zásnak, ám szervesen kapcsolódik 
hozzá az úthálózat, a vízvezetékek, 

Fotó: MTI/ N é m e t h György 

valamint egy veszélyeshulladék-táro-
ló kiépítése. Korszerűsítették és bőví-
tették a régi trolimosót, és a Rózsa ut-
cai megállónál új áramátalakítót sze-
reltek fel. 

F O L Y T A T O D I K A N A G Y P R O J E K T . 
A szegedi tömegközlekedési fejlesz-
tés következő fontos állomásai: a 
n a p o k b a n zárult a közbeszerzési 
eljárás a Pulz utcai villamosremíz 
felújítására. Hamarosan eredményt 
hirdetnek az új villamosok vásárlá-
sára kiírt pályázaton. Kiírták a kivi-
telezői pályázatot az l - e s villamos-
v o n a l felújítására; az építkezés v á r -
hatóan a nyáron elkezdődik. A 
Kossuth Lajos sugárút és a Rókusi 
körút kereszteződésében épülő 
körforgalom miatti terelésekről l a -
p u n k b a n nemrég b e s z á m o l t u n k . 
Megjelent a trolibuszok beszerzé-
sére kiírt pályázat. 

Talán ez a 
legjobb és a 

legszebb b e n n e . Hogy 
m i n d e n k i é . 

SULYOK ERZSÉBET 

Mindig a gyerekei 
Minden van. Például vannak beszédírók, akik segítenek kimondani a 
kimondhatatlant. Azaz megírnak olyan szövegeket, amelyek aztán sze-
mélyesen a mieink lesznek. Azaz a legszemélyesebben szólhatok sza-
vaikkal szerettemhez, aki - mondjuk - elsőáldozó, menyasszonyom-vő-
legényem, házastársam, ipam-napam, gyerekem. Anyám. 

Ettől eláll szinte a szavam, holott nem kéne kényeskednem, hiszen 
- itt, most - majdnem ebbe a szerepbe kényszerülök. Jegyzetet írni 
anyák napjára? 

Nincs személyesebb ünnep en-
nél - gondoltam. Rosszul. Hiszen ha-

• • T a l á n e z a zánkban már 1928-ban (1925 óta ün-
# # l e g j o b b és a neplik, globálisan, azaz az egész vi-

lágon) kötelező iskolai ünneppé tette 
egy miniszteri rendelet. A náci Né-
metországban munkaszüneti nap 
volt, kitüntetésekkel. Kínában ma is 

kitüntetnek ezen a napon 10 Kiváló Anyát. Nem mindenütt május első 
vasárnapján, de a világ minden országában van egy anyáknak szentelt 
nap, amikor virággal - Japánban kizárólag szegfűvel - , apró ajándék-
kal, szóval, mosollyal, elmorzsolt könnyel, gesztussal, érintéssel, pu-
szival, öleléssel, telefonon, levélben - valamiképpen köszöntik az em-
berek az édesanyjukat. Manapság zenélő e-képeslapon, SMS-ben, 
skype-on, e-mailben is. A neten össze vannak gyűjtve az alkalomra a 
versek, költőktől és nem költőktől idézetek; végeérhetetlen lista is van 
ajándékötletek címmel, köztük aranyosak és brutálisak, mint a recept-
tartó, a konyhadísz, a tükrös mágnestábla, a szabásminta és az egér-
alátét. Mondjuk a fűszerecet se semmi. És a hirdetés, hogy vásároljon 
hajápolót anyák napjára. 

Mindez igaz, de hagyjuk, mert anyák napján ókonzervatív az em-
ber, és hajlik rá, hogy beszédírót játsszon, és egy röpke újságcikkben is 
megpróbálja elmondani az elmondhatatlant, a személyeset, hogy neki 
mindig is a legszebb volt ez az ünnep, amikor gyerek volt, amikor 
anya, és most, hogy már nagymama is, hát ez a netovább, és hogy mi 
kor miért szép és jó ez az ünnep, és hogyan volt, és mit érzett, és ho-
gyan képzeli, hogy miként lesz majd. . . 

Csakhogy ez mégis mindenkinek - más. Talán ez a legjobb és a 
legszebb benne. Hogy mindenkié. A beláthatatlan holnapról szóló vi-
lágban ez a változhatatlanság a legszebb és a legjobb ebben az ünnep-
ben: mindig a gyerekei maradunk az anyánknak. Még akkor is, ha 
anyák napján sem küldünk neki még egy zenélő digitális képeslapot 
sem. És még azután is, amikor már nem küldhetünk semmi érzékelhe-
tő e világit. 

N0NPR0FIT KFT. LEHET AZ ÓPUSZTASZERI EMLÉKPARK 

Felpörög a megyei 
közgyűlés 

Gyorsabb lesz a megyei közgyűlés 
m u n k á j a a z z a l a módosítással, a m e -
lyet csütörtökön szavaztak meg a 
képviselők. A z elnök t ö b b v á l t o z t a -
tást is szeretett v o l n a , de a többség 
leszavazta. A megye n o n p r o f i t 
k f t . - v é szeretné alakítani az Ó p u s z -
taszeri Nemzeti Történeti Emlékpark 
K h t . - t , amelynek már j a v u l a z a n y a -
gi helyzete. 

BAKOS ANDRÁS 
Gonda János vezeti ezentúl a megyei 
közgyűlés legfontosabb bizottságát. 
Az algyői fideszes képviselőt a több-
ség megválasztotta a pénzügyi bizott-
ság új tagjává és elnökévé, és Marto-
nosi György személyében még egy új 
taggal kilencfősre bővült a grémium. 
Az egészségügyi bizottság alelnöke a 
szentesi Vidovicsné Szabó Tünde lett. 
Azért kellett új tisztségviselőket vá-
lasztani, mert szeptemberben lemon-
dott elnöki posztjáról Csöke Attila és 
az alelnöki tisztről Bánfi Tamás. A 
megyei közgyűlés kisebbségi tanács-
nokot is választott Károlyi Sándor sze-
mélyében. Elhatározták a képviselők, 
hogy a bankkal közösen átgondolják 
a kötvénykibocsátási szerződést, és 
döntés született arról is, hogy a 79 
százalékban tulajdonos megye non-
profit kft.-vé alakítaná át az ópuszta-
szeri emlékpark kht.-t. Erről a köz-
hasznú társaság taggyűlése hoz végle-
ges döntést. Zakar Péter alelnök e na-
pirend tárgyalásánál mondta el, hogy 
a park azzal, hogy élővé tette a skan-
zent, bevezette a Feszty-kártyát, és új 
rendezvényeket szervezett, jó irányba 
indult el, és már látszik, hogy megol-
dódnak az eddigi anyagi problémák. 
A közgyűlés szeretné, ha a szentesi 
kórház sürgősségi ellátását fejlesztő 
pályázatának sikere érdekében Szen-
tes városa ingyen adna át 478 négy-
zetméternyi területet. Erről a szentesi 
képviselő-testület fog dönteni. 

A legélesebb vitára a közgyűlési 

• KÁROLYI SÁNDOR LETT A KÖZGYŰLÉS 
KISEBBSÉGI TANÁCSNOKA Fotó: Schmidt Andrea 

munkát mederben tartó szervezeti és 
működési szabályzat módosítása adott 
okot. A makói Marosvári Attila szerint 
a pártállami időket hozza vissza az az 
ötlet, hogy a képviselők a módosító ja-
vaslataikat legkésőbb a közgyűlést 
megelőző harmadik napig, és csak 
írásban nyújthatják be, az ülésen már 
nem. Mi értelme így a vitának? - kér-
dezte a képviselő, akinek Martonosi 
György azzal vágott vissza, hogy épp a 
makói képviselő-testület módosította 
nemrég a képviselőket korlátozva az 
SZMSZ-t, a megyén viszont a határ-
időn túl kiküldött anyagokra az új sza-
bály neip lenne érvényes. Marosvári 
azt mondta, Makón továbbra is lehet 
módosító indítványt előterjeszteni az 
ülés napján. Halmai László javaslatára 
a képviselők előbb úgy döntöttek, 
hogy erről a passzusról külön szavaz-
nak - aztán a szavazáskor a többség 
nem is támogatta. A hozzászólások 3 
perces maximálására vonatkozó válto-
zást és a többi módosítást azonban be-
vezették. A közgyűlés így is gyorsab-
ban dolgozott eddigi önmagához ké-
pest: fél tíztől délig megtárgyalta mind 
a negyven előterjesztést. 


